
ZÁPIS Č. 7/2004 (154) 
ZE ZASEDÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU VUT KONANÉHO DNE 12. ŘÍJNA 2004 

V ZASEDACÍ MÍSTNOSTI REKTORA VUT V BRNĚ, ANTONÍNSKÁ 1 
 
 
Přítomni:   viz prezenční listina (celkem  19 senátorů)  
 
Omluveni:   Popela/FSI, Groligová/FP 
       
Hosté:    rektor Vrbka, prorektoři Kazelle, Rais, Jančář 

Dr. Lepková 
 

 
PROGRAM: 
1. Kontrola zápisu z minulého zasedání AS VUT 
2. Schválení programu zasedání AS VUT 
3. Informace rektora, prorektorů a kvestora  
4. Informace zástupců VUT v Radě vysokých škol  
5. Ekonomické záležitosti 
6. Legislativní záležitosti 
7. Různé 
 
 
AD 1) KONTROLA ZÁPISU Z MINULÉHO ZASEDÁNÍ AS VUT 
Zápis z minulého zasedání AS VUT byl schválen bez připomínek.  
 
AD 2) SCHVÁLENÍ PROGRAMU DNEŠNÍHO ZASEDÁNÍ 
Připomínky nebyly vzneseny, program byl schválen. 
 
Doc. Zbořil úvodem přivítal novou členku AS VUT z Fakulty výtvarných umění Mgr. Irenu 
Armutidisovou, která byla zvolena v doplňovacích volbách na FaVU. Mgr. Armutidisová obdržela od 
doc. Zbořila osvědčení o zvolení a podepsala slib člena AS VUT. 
 
AD 3) INFORMACE  REKTORA A PROREKTORŮ 

 Rektor Vrbka 
Rektor Vrbka úvodem omluvil kvestora Pěnčíka, který se dnešního zasedání AS VUT nemohl zúčastnit 
z důvodu nemoci a dále přednesl následující informace: 

• rektor Vrbka, prof. Píštěk a prorektor Jančář navštívili ve dnech 3. 9. až 11. 9. 2004 dvě 
významné čínské univerzity; rektor Vrbka podrobně informoval senátory o této cestě; 

• výstavba Božetěchova je finančně zajištěna, z větší části bude financována ze státních prostředků, 
budou ji provádět firmy Unistav a IMOS; 

• 29. 9. 2004 se konala pracovní večeře s nejvyššími představiteli firmy Honeywell, bylo přítomno 
15 ředitelů poboček nebo úzce spolupracujících firem, z vysokých škol byl kromě rektora VUT 
pozván prof. Ing. Vladimír Kučera, DrSc., děkan FEL ČVUT; 

• v rámci spolupráce s českou pobočkou firmy Honeywell byla vypsána soutěž pro studenty 
bakalářského, magisterského a doktorského studia, která bude dotována částkou 37 500 USD; 

• probíhají jednání s významnou španělskou univerzitou Mondragon, univerzita má silnou vazbu na 
průmyslové zázemí; v nejbližší době bude podepsána smlouva o spolupráci; 

• přípravy oslav 105. výročí založení VUT: 
7. 11. 2004 večer – setkání rektora s oceněnými a dalšími významnými hosty (Antonínská 1), 
8. 11. 2004 10:00 – slavnostní zasedání VR, udělení čestných doktorátů (Veveří 95), 
8. 11. 2004 14:30 – slavnostní shromáždění akademické obce, předání Zlatých medailí a dalších 
ocenění rektora (Veveří 95), 



9. 11. 2004 – odborné přednášky čestných doktorů na jednotlivých fakultách; 
• ve dnech 14. – 15. 9. 2004 se konalo na MZLU v Brně 76. zasedání ČKR; usnesení ČKR bude 

uloženo v kanceláři AS VUT (v materiálech projednaných na dnešním zasedání); 
 

 Prorektor Kazelle 
• součástí konsorcia univerzity Mondragon je skupina asi 280 různých společností a firem, které 

nabízí možnost přijetí našich studentů na průmyslové praxe; tím se podstatně zvýší možnosti 
výjezdu studentů v rámci programů Socrates, Leonardo, atd.; 

• zvýšil se zájem ze strany různých komerčních společností, které zprostředkovávají nábor studentů 
zejména z oblasti východní Asie a Indie ke studiu na evropské univerzity; s těmito organizacemi 
neuzavírá VUT žádné dohody, přijímání těchto studentů zůstává v rámci volné soutěže;  

• obecně lze konstatovat zájem zahraničních studentů o studium na VUT a v této souvislosti je třeba 
zabezpečit dostatečnou nabídku ucelených studijních programů v anglickém jazyce; 

 
 Prorektor Jančář 
• veřejná soutěž programu Výzkumná centra: výsledky soutěže budou zveřejněny na WWW 

stránkách MŠMT po 20. říjnu 2004; 
• výzkumné záměry: jednání probíhá v odborných komisích, do konce října by mělo být ukončeno 

vyhodnocení soutěže; 
• během návštěvy dvou čínských univerzit, o kterých podrobně informoval rektor Vrbka, byly m.j.  

dojednány i konkrétní počty výměn akademických pracovníků; 
• 17. – 19. 9. 2004 se konala na Univerzitě v Janově mezinárodní konference EUA o výuce 

inženýrských oborů, prorektor Jančář se zúčastnil v zastoupení rektora;  
• 25. 11. 2004 se uskuteční slavnostní předání dekretů nově jmenovaným docentům a diplomů 

absolventům doktorských studijních programů – aula Centra VUT; 
 

 Prorektor Rais 
• informace o stavu zpracování rozvojových programů: VUT podalo na MŠMT rozvojové projekty 

v celkovém finančním objemu cca 58  mil. Kč. Jedná se o velké projekty integračního charakteru 
zaměřené zejména na rozvoj distančních a kombinovaných forem vzdělávání, standardizaci 
bakalářské a magisterské výuky v anglickém jazyce. Část projektů je věnována informačním 
a komunikačním technologiím, tvorbě nových studijních programů s mezinárodní účastí (Joint 
degrees) a mezinárodní mobilitě studentů. Jako nový program vyhlásilo MŠMT podporu 
dlouhodobých záměrů VŠ, VUT podalo projekt s názvem „Strategické řízení VUT v Brně“. 
Samostatně byla podána skupina dalších projektů (např. Gaudeamus, BCES a podpora 
handicapovaných studentů), dále bylo požádáno o podporu rozvoje ACSA v rámci Centra VUT. 
Projekty nyní prochází schvalovacím řízením na úrovni MŠMT; 

• na jednání se zástupci EUA v Bruselu byl dohodnut harmonogram akreditace VUT Asociací 
evropských univerzit (EUA), v roce 2005 bude EUA akreditovat ještě MZLU. Na VUT je nutno 
vytvořit tým pracovníků, kteří provedou vnitřní hodnocení vybraných činností VUT, základem 
tohoto týmu budou řešitelé rozvojového programu „Strategické řízení VUT v Brně“. 

 
AD 4) INFORMACE ZÁSTUPCŮ VUT V RADĚ VYSOKÝCH ŠKOL  
Informace o činnosti RVŠ v období prázdnin a začátku nového akademického roku 2004/2005 podala 
místopředsedkyně RVŠ doc. Münsterová: 

• Byla zpracována odezva RVŠ k materiálu IAU (International Associatin of Universities, Paris), 
týkající se možnosti zavádění nového způsobu vzdělávání na evropských VŠ – vzdělávání jako 
obchodovatelné komodity. Doc. Münsterová zpracovala návrh oficiální odpovědi, kterou RVŠ po 
elektronické diskusi členů předsednictva zaslala této organizaci. V průběhu října – listopadu 
budou shrnuta vyjádření všech zainteresovaných institucí, bude zpracován souhrnný materiál 
a uveřejněn na Internetu. Další celosvětová elektronická diskuse bude následovat.   

• V rámci MŠMT byl zpracován materiál „Reforma vysokého školství“, který vznikl na základě 
zadání ministryně Buzkové. Jde o informační materiál o terciárním vzdělávání vyžádaný vládou 
ČR, který poskytuje přehled aktuálních problémů VŠ v ČR. Tento materiál byl RVŠ 
připomínkován a po zasedání předsednictva RVŠ dne 16. 9. 2004 se v odpoledních hodinách 
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uskutečnil diskusní seminář za účasti předkladatelů – zástupců MŠMT a CSVŠ, členů PRVŠ 
a představitelů politických kruhů. Zápis z tohoto semináře obdrželi členové PRVŠ, na Internetu 
bude zveřejněn až po předložení vládě ČR;  

• 1. 10. 2004 se doc. Münsterová zúčastnila slavnostního zahájení akademického roku VŠ, které se 
konalo v Betlémské kapli v Praze; 

• 4. 10. 2004 se doc. Münsterová zúčastnila II. Fóra pedagogických pracovníků, který se konal 
u příležitosti Světového dne učitelů. Akci pořádal Českomoravský odborový svaz pracovníků 
školství a konala se v Domě odborových svazů v Praze. Byli zde přítomni předseda vlády, 
ministryně školství, představitelé Parlamentu ČR, zástupci asociací, zástupci akademické obce 
VŠ, pracovníci školství z jednotlivých okresů a zahraniční hosté. V oficiálních projevech se 
mimo jiné hovořilo i o pevném slibu vlády navýšit tarifní platy učitelů základních a středních škol 
v průměru o částku 2 000,- Kč měsíčně. V této souvislosti vyvstává otázka, zda není na čase 
uvažovat vážně i o odpovídajícím navýšení tarifních platů akademických pracovníků VŠ.  

• Doc. Münsterová, která se spolu s M. Sovíkovou zúčastnila za VUT a RVŠ společného setkání 
zástupců akademických obcí veřejných vysokých škol dne 24. 6. 2004, informovala o tomto 
zasedání. Podrobnosti lze nalézt v zápise z předsednictva RVŠ ze dne 16. 9. 2004  
(viz  http://www.radavs.cz/clanek.php?oblast=45&c=474 ) 

• Ve dnech 9. a 10. listopadu 2004 se v prostorách FSI VUT a Centra VUT v Brně uskuteční 
seminář, který organizuje CSVŠ v Praze v rámci projektu „Hodnocení kvality vysokých škol“. 
Budou přítomni i zástupci VUT spolupracující na řešení  tohoto projektu.  

 
Zástupce VUT ve sněmu RVŠ Mgr. Božek sdělil, že poslední činností legislativní komise RVŠ bylo 
připomínkování VŠ zákona. Vzhledem k dalšímu vývoji v Parlamentu lze očekávat, že realizace novely 
zákona se v nejbližší době neuskuteční.  
Zástupkyně FSI VUT v RVŠ RNDr. Lepková sdělila, že členové Sekce pro tělesnou výchovu na 
vysokých školách při pracovní komisi pro vzdělávací činnost Rady VŠ ve spolupráci s Grémiem 
vedoucích kateder TV a sportu na VŠ v ČR připravili písemný materiál „Tělesná výchova a sport na 
vysokých školách před vstupem do Evropské unie“. Tento materiál byl předložen na zasedání PRVŠ dne 
17. 6. 2004, kde bylo přijato shrnující usnesení, které je uvedeno v zápise z tohoto zasedání (viz 
http://www.radavs.cz/clanek.php?oblast=45&c=460 ). 
 
AD 5) EKONOMICKÉ ZÁLEŽITOSTI 

 Projednání žádosti rektora o uvolnění finančních prostředků z rezervy AS VUT 
Žádost rektora Vrbky o uvolnění finančních prostředků z rezervy, se kterou disponuje AS VUT, na 
uskutečnění oslav VUT v celkové výši 536 tis. Kč, byla zaslána členům senátu E-mailem dne 14. 9. 2004. 
Na dnešním zasedání přednesl rektor Vrbka krátký komentář. Následně zastupující předsedkyně EK AS 
VUT Dr. Kábelová seznámila přítomné se závěry zasedání EK konané dne 5. 10. 2004.  
EK AS VUT doporučila AS VUT vyhovět žádosti rektora VUT tak, že k pokrytí požadavků v celkové 
výši 536 tis. Kč navrhla využít finanční prostředky ve výši 449 901, -Kč, původně určené pro CEVAPO, 
které AS VUT svým usnesením UAS č. 7 z jednání AS VUT ze dne 4. 5. 2004 doporučil přiřadit 
k rezervě AS VUT (viz zápis z AS VUT č. 5/2004, bod 9) Různé). Členové EK současně vznesli dotaz, 
zda by nebylo možné zbývající částku ve výši 86 099,- Kč dokrýt z Interního fondu propagace, Interního 
edičního fondu a Interního fondu rektora.  
Na dnešním zasedání AS VUT proběhla krátká diskuse, po které AS VUT (zejména vzhledem 
k nepřítomnosti kvestora Pěnčíka) navrhl hlasovat o následujícím návrhu na usnesení.  

Návrh na usnesení: 
Akademický senát VUT souhlasí, aby na uskutečnění oslav VUT byla uvolněna finanční  částka ve výši 
449 901,- Kč, původně vyčleněná pro CEVAPO a usnesením UAS č. 7 z jednání AS VUT ze dne 4. 5. 
2004 přiřazená do rezervy AS VUT, a dále částka 86 099,- Kč z původní rezervy AS VUT.  
Hlasování: 
Pro – 18 hlasů 
Proti – 0 hlasů 
Zdržel se hlasování – 1 hlas 
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UAS 1 
Akademický senát VUT souhlasí, aby na uskutečnění oslav VUT byla uvolněna finanční  částka ve výši 
449 901,- Kč, původně vyčleněná pro CEVAPO a usnesením UAS č. 7 z jednání AS VUT ze dne 4. 5. 
2004 přiřazená do rezervy AS VUT, a dále částka 86 099,- Kč z původní rezervy AS VUT.  
 

 Návrh na úpravu tarifních mezd  od 1. 1. 2005 
Návrh rektora na úpravu tarifních mezd od 1. 1. 2005 byl zaslán všem členům senátu E-mailem dne 
11. 10. 2004. Na dnešním zasedání přednesl rektor Vrbka k tomuto návrhu krátký komentář, ve kterém 
upozornil, že je také třeba počítat i s nejhorší variantu, podle které by VUT na toto navýšení neobdrželo 
z úrovně MŠMT finanční prostředky.  
Následovala diskuse, ve které členové AS VUT předběžně konstatovali, že navýšení v průměru o 7 – 8 % 
je vzhledem k předpokládané inflaci roku 2005 ve výši cca 15 % velmi nízké. Vedení VUT by mělo tuto 
skutečnost vzít v úvahu a myslet také na své zaměstnance. Tabulky tarifních mezd VUT by měly být 
porovnány s tabulkami tarifních mezd státních zaměstnanců a s tabulkami tarifních mezd ostatních 
vysokých škol.   
Předložený návrh bude projednán na zasedání EK AS VUT konané v úterý dne 2. 11. 2004 v 10:00 hodin 
a následně na zasedání AS VUT dne 9. 11. 2004.  
 

 Návrh na změnu postavení ÚSI z celoškolského pracoviště na vysokoškolský ústav 
Návrh byl rozeslán všem členům senátu E-mailem dne 14. 9. 2004  a projednán na zasedání EK AS VUT 
dne 5. 10. 2004. Krátký komentář k předloženému návrhu na dnešním zasedání přednesl rektor Vrbka 
a následně Dr. Kábelová seznámila přítomné se stanoviskem EK AS VUT ze dne 5. 10. 2004: 
Členové EK AS VUT projednali předložený návrh na změnu postavení ÚSI z celoškolského pracoviště na 
vysokoškolský ústav a konstatovali, že proti změně postavení ÚSI nemají námitky. Současně však žádají 
o doplnění chybějících informací, které se týkají způsobu hospodaření složek ÚSI v r. 2004 a financování 
tohoto ústavu v r. 2005 (odhad požadovaných finančních prostředků a porovnání s letošním rokem).  

Následovala diskuse členů senátu, ve které byly vzneseny zejména následující dotazy: v jakém časovém 
horizontu se předpokládá vznik nové fakulty zaměřené na soudní inženýrství, z jakých finančních zdrojů 
bude tento vznik fakulty dotován (odpověď rektora: bude možné získat finanční prostředky z rozvojových 
projektů) a zda bude mít nově vzniklý celoškolský ústav své vlastní studenty – pokud  ano, měla by být 
zřízena disciplinární komise VUT (odpověď rektora byla v obou případech kladná).  
 

 Návrh Pravidel rozdělení dotace na rok 2005  – neinvestiční a investiční prostředky 
Pravidla rozdělení dotace na rok 2005 byla rozeslána všem členům senátu E-mailem dne 14. 9. 2004.  
Na dnešním zasedání AS VUT informoval úvodem doc. Zbořil o výjezdním zasedání EK AS VUT, které 
se uskutečnilo ve dnech 17. – 19. 6. 2004 v Hevlíně. Na tomto zasedání přítomní členové EK spolu s doc. 
Zbořilem a s pracovnicemi EO rektorátu Ing. Hlaváčkovou a Ing. Krejčí podrobně projednali veškeré 
tabulky rozpočtu VUT na rok 2004 a zpracovali 6 nových sumarizačních tabulek, které výrazně 
zprůhledňují finanční toky z úrovně školy na jednotlivé fakulty a další součásti VUT (viz zápis z EK AS 
VUT č. 4/2004 rozeslaný všem členům AS VUT E-mailem dne 11. 10. 2004).  

Následně Dr. Kábelová seznámila členy AS VUT s jednáním EK dne 5. 10. 2004, kde byly vzneseny 
první připomínky a dotazy k předloženému návrhu „Pravidel“ (viz zápis z EK AS VUT č. 5/2004 
rozeslaný všem členům senátu E-mailem dne 11. 10. 2004 spolu s novou formou tabulek rozpočtu VUT). 

Konkrétní připomínky členů AS VUT k předloženému návrhu „Pravidel“ mohou být zasílány do 1. 11. 
2004 na adresu cardova@ro.vutbr.cz. Návrh spolu s připomínkami bude projednán na příštím zasedání 
EK AS VUT dne 2. 11. 2004. Doc. Zbořil požádal členy AS VUT, aby si prostudovali nově zpracované 
tabulky rozpočtu VUT a vyjádřili se také k nim.  

Dr. Kábelová na závěr informovala o diskusi členů EK ze dne 5. 10. 2004 (v bodě Různé), která se týkala 
zejména ekonomického informačního systému SAP, realizace stavebních prací při přesunu FP do 
Integrovaného objektu VUT a s tím souvisejícími dislokačními změnami na FSI a FEKT a navýšení 
tarifních mezd VUT. Požadavek ekonomické komise, aby členové SK AS VUT informovali AS VUT 
o dokumentech spojených s náklady na lůžko a stravné, které zpracovaly KaM, byl přesunut na příští 
zasedání AS VUT.  
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AD 6) LEGISLATIVNÍ ZÁLEŽITOSTI 
Předsedkyně LK doc. Lhotáková informovala o zasedáních legislativní komise AS VUT, které se konaly 
ve dnech 21. 9. 2004  a 5. 10. 2004 – zápisy z obou zasedání byly zaslány E-mailem dne 8. 10. 2004 všem 
členům senátu.  
 

 Návrh nového znění Statutu FAST 
Na zasedání LK AS VUT dne 21. 9. 2004 byl návrh nového znění Statutu FAST projednán se zástupci 
LK AS FAST a předsedou AS FAST a poté byl na základě připomínek upraven. Na zasedání LK dne 
5. 10. 2004 členové komise prošli provedené úpravy a doporučili dát do souladu formulaci týkající se 
oslovování akademických funkcionářů při akademických obřadech s návrhem nového znění Statutu VUT. 
Dne 8. 10. 2004 byl rozeslán upravený návrh nového znění Statutu FAST (s vyznačenými změnami) 
všem členům AS VUT.  
Vzhledem k tomu, že k návrhu nebyly na dnešním zasedání AS VUT vzneseny žádné připomínky, bylo 
hlasováno o jeho schválení. 

Návrh na usnesení: 
Akademický senát VUT schvaluje Statut FAST ve znění předloženém 8. října 2004.  
Hlasování: 
Pro – 18 hlasů 
Proti – 0 hlasů 
Zdržel se hlasování – 1 hlas 
UAS 2 
Akademický senát VUT schvaluje Statut FAST ve znění předloženém 8. října 2004.  
 

 Volební a jednací řád AS VUT 
Nové znění Volebního a jednacího řádu AS VUT bylo schváleno na zasedání AS VUT dne 1. 6. 2004.  
V průběhu prázdnin byl tento předpis zaslán na MŠMT ČR, k dokumentu se vyjádřila JUDr. Koťátková 
(legislativní a právní odbor MŠMT), která doporučila provést několik úprav. LK AS VUT na svém 
zasedání dne 21. 9. 2004 přijala všechny doporučované drobné formální úpravy v novém znění VJŘ AS 
VUT. Po krátké diskusi členové LK rovněž akceptovali závažnější připomínku týkající se Přílohy č. 3 
Volební řád pro volbu kandidáta na jmenování rektorem, ve které JUDr. Koťátková doporučila v Čl. 4 
vypustit nově vložený odstavec 2 v následujícím znění „Pokud je kandidátem na jmenování rektorem 
člen Akademického senátu VUT, nesmí se zúčastnit volby.“ – s odůvodněním, že ustanovení je v rozporu 
se zákonem, neboť toto právo nelze členovi AS VUT vzít.  
Tajemnice Cardová provedla zapracování doporučených úprav MŠMT do nového znění Volebního 
a jednacího řádu AS VUT a rozeslala jej dne 8. 10. 2004 E-mailem všem členům senátu.  

Na dnešním zasedání AS VUT nebyly vzneseny k předloženému upravenému znění žádné připomínky 
a AS VUT přistoupil ihned k hlasování o jeho schválení.  

Návrh na usnesení: 
Akademický senát VUT schvaluje nové znění Volebního a jednacího řádu AS VUT, ve kterém byly na 
základě doporučení MŠMT provedeny drobné formální úpravy a vypuštěn v Příloze č. 3 – Volební řád 
pro volbu kandidáta na jmenování rektorem v Čl. 4 nově vložený odstavec 2 v následujícím znění „Pokud 
je kandidátem na jmenování rektorem člen Akademického senátu VUT, nesmí se zúčastnit volby.“ 
Hlasování: 
Pro – 18 hlasů 
Proti – 0 
Zdržel se hlasování – 1 hlas 
UAS 3 
Akademický senát VUT schvaluje nové znění Volebního a jednacího řádu AS VUT, ve kterém byly na 
základě doporučení MŠMT provedeny drobné formální úpravy a vypuštěn v Příloze č. 3 – Volební řád 
pro volbu kandidáta na jmenování rektorem v Čl. 4 nově vložený odstavec 2 v následujícím znění „Pokud 
je kandidátem na jmenování rektorem člen Akademického senátu VUT, nesmí se zúčastnit volby.“ 
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 Návrh na změnu postavení ÚSI z celoškolského pracoviště na vysokoškolský ústav 
LK AS VUT projednala předložený návrh na změnu postavení ÚSI dne 21. 9. 2004 a po diskusi 
konstatovala, že principiálně není proti tomuto návrhu. Po formální stránce je však třeba návrh 
přepracovat  a doplnit: 

 rozhodnutí rektora by mělo být v souladu se zákonem (viz § 9 odst. 1 písm. a)), 
 je třeba doplnit způsob financování vysokoškolského ústavu, který zde není explicitně uveden,  
 vnitřní předpisy ÚSI je třeba dát do souladu s připravovaným novým zněním Statutu VUT.   

Na dnešním zasedání AS VUT se uskutečnila diskuse týkající se zejména zpracování vnitřních předpisů 
ÚSI a bylo doporučeno, aby na jednání LK AS VUT byli přizváni zástupci ÚSI odpovídající za jejich 
zpracování. Základní vnitřní předpisy ÚSI by měly vstoupit v platnost současně se zahájením činnosti 
ústavu. Dále byl podán návrh, aby se ke zřízení vysokoškolského ústavu vyjádřily také akademické 
senáty fakult. Po diskusi AS VUT hlasoval o následujícím návrhu na usnesení. 

Návrh na usnesení: 
Akademický senát VUT schvaluje záměr transformace ÚSI na vysokoškolský ústav VUT a v souvislosti 
s tím žádá vedení VUT o zohlednění připomínek EK a LK AS VUT, které jsou uvedeny v zápise z jejich 
zasedání. AS VUT současně doporučuje akademickým senátům fakult VUT, aby se k tomuto záměru 
vyjádřily a sdělily AS VUT své připomínky,  nejpozději do příštího zasedání AS VUT dne 9. 11. 2004.  
Hlasování:  
Pro – 18 hlasů 
Proti – 0 hlasů 
Zdržel se hlasování – 1 hlas 
UAS 4 
Akademický senát VUT schvaluje záměr transformace ÚSI na vysokoškolský ústav VUT a v souvislosti 
s tím žádá vedení VUT o zohlednění připomínek EK a LK AS VUT, které jsou uvedeny v zápise z jejich 
zasedání. AS VUT současně doporučuje akademickým senátům fakult VUT, aby se k tomuto záměru 
vyjádřily a sdělily AS VUT své připomínky, nejpozději do příštího zasedání AS VUT dne 9. 11. 2004.  
 

 Návrh nového znění Statutu VUT 
Pracovní návrh nového znění Statutu VUT byl na začátku prázdnin zaslán k vyjádření legislativnímu 
a právnímu odboru MŠMT, legislativní komise na svém zasedání dne 21. 9. 2004 přijala všechny 
formální úpravy navrhované ministerstvem. Některé úpravy závažnějšího charakteru byly rovněž 
akceptovány – např. Čl. 13, 14  a 15, které je nutno dát do souladu s již registrovaným Dodatkem č. 3 ke 
stávajícímu platnému znění Statutu VUT. K některým dalším navrhovaným změnám MŠMT však 
proběhla diskuse členů LK AS VUT, na základě které byly navrženy jiné úpravy tak, aby byly 
akceptovány připomínky MŠMT, ale zároveň byl zachován původní záměr AS VUT na změnu vnitřního 
předpisu (např. Čl. 6 týkající se vnitřních předpisů dalších součástí VUT). 
Dále v Čl. 36 doporučila JUDr. Koťátková vypustit nově doplněný odstavec 2 ve znění „Členu 
akademického senátu, jako zvolenému představiteli obce akademických pracovníků, může být bez jeho 
souhlasu ukončen pracovní poměr na VUT v průběhu jeho funkčního období jen po projednání 
v příslušném akademickém senátě. To platí rovněž pro pracovní poměr uzavřený na dobu určitou, která 
uplyne v průběhu jeho funkčního období.“ – s tím, že toto ustanovení je nad rámec zákoníku práce 
a zásah do kompetence rektora a děkana. LK AS VUT toto doporučení MŠMT akceptovala.  
Na zasedání LK AS VUT dne 21. 9. 2004 byl přizván kvestor Pěnčík, který vznesl své připomínky 
a náměty, většinu z nich LK rovněž akceptovala.  
Po zasedání LK tajemnice Cardová provedla doporučené úpravy v dokumentu.  

Na zasedání LK AS VUT dne 5. 10. 2004 legislativní komise zkontrolovala provedené změny 
a projednala změny následujících ustanovení: 
 Úprava Čl. 17 odst. 2 a Čl. 34 odst. 4, k nimž vzneslo MŠMT připomínku týkající se doplnění 

způsobu voleb akademických pracovníků ostatních součástí VUT do AS VUT, byla po diskusi 
navržena následovně: V článku 34 odst. 4 se původní text druhé věty ruší a nahrazuje se textem 
„Akademické pracovníky ostatních součástí VUT přiřadí AS VUT na základě jejich požadavku a na 
návrh rektora k akademické obci některé fakulty“. 
 Kvestor Pěnčík ve spolupráci s Prof. Ondráčkem předložili nově zformulované články 25 a 39, 

LK AS VUT jejich návrh akceptovala. 
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 V příloze č. 1, část D – Oslovení a texty při akademických obřadech – LK doplnila množná čísla 
oslovení.  

Na závěr se členové LK AS VUT seznámili s připomínkami Fakulty elektrotechniky a komunikačních 
technologií, Fakulty chemické a Fakulty stavební a konstatovali, že řada z nich již byla v průběhu 
projednávání nového znění Statutu VUT legislativní komisí zapracována, zbývající připomínky AS FAST 
budou projednány na příštím zasedání LK AS VUT. 
 
Doc. Lhotáková na dnešním zasedání AS VUT sdělila, že pracovní verze návrhu nového znění Statutu 
VUT včetně připomínek MŠMT (v revizním režimu) je uložena v kanceláři AS VUT – v případě zájmu je 
možno nahlédnout.   
Následovala diskuse členů AS VUT týkající se zejména ustanovení Čl. 17 a Čl. 34 statutu, ve které byl 
podán následující návrh jiného znění úpravy: „Akademičtí pracovníci ostatních součástí VUT jsou 
přiřazeni k akademickým obcím fakult podle přílohy č. 8 statutu“.  
 
Na závěr AS VUT konstatoval, že připomínky k předloženému návrhu nového znění Statutu VUT je 
možno zasílat na adresu cardova@ro.vutbr.cz do 1. 11. 2004 tak, aby mohl být projednán na zasedání LK 
AS VUT, které se bude konat v úterý 2. 11. 2004 ve 13:00 hodin.  
  

 Vyhlášení doplňovacích voleb do SK AS VUT 
Na základě informace předsedy studentské komory AS VUT o ukončení studia Ing. Františka Drtila na 
FEKT a vzhledem k tomu, že M. Sovíková, informovala o svém záměru ukončit své členství ve SK AS 
VUT, přijal AS VUT jednomyslně následující usnesení: 
UAS 5 
AS VUT vyhlašuje doplňovací volby do SK AS VUT na Fakultě elektrotechniky a komunikačních 
technologií a na Fakultě podnikatelské VUT.  
 

 Jmenování nového zástupce do SK RVŠ 
Studentská komora AS VUT navrhne do příštího zasedání AS VUT nového náhradníka do SK RVŠ 
namísto Ing.  Františka Drtila.   
 
AD 7) RŮZNÉ 

 Doc. Zbořil informoval o dopise předsedy SK RVŠ Nantla: Studentská komora RVŠ prostřednictvím 
předsedů AS VŠ zve dva studenty z každé vysoké školy na slavnostní Oslavy 17. listopadu, které se 
budou konat 18. 11. 2004 ve velké aule Karolina. V souvislosti s tím zaslal předseda SK RVŠ výzvu 
k podání návrhů na udělení Ceny Jana Opletala s termínem do 20. 10. 2004. Tato cena bude 
každoročně udílena osobě, která se významným způsobem zasloužila o rozvoj českého vysokého 
školství – letos proběhne první udílení této ceny.  
Předseda SK Ing. Švec sdělil, že na zasedání SK AS VUT budou stanoveni zástupci, kteří se oslav  
zúčastní.  
Dále členové AS VUT v diskusi doporučili podat návrh na udělení Ceny Jana Opletala třem bývalým 
studentům Fakulty architektury VUT – Ing. arch. Zdeňku Hirnšálovi, Ing. arch. Martinu Laštovičkovi 
a Ing. arch. Jiřímu Slezákovi. Předseda Zbořil zpracuje návrh, který bude elektronický rozeslán 
k vyjádření všem členům AS VUT. AS VUT dále hlasoval o tomto návrhu a jednomyslně jej schválil – 
hlasování: pro – 18 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů.  

 Pozvánka na seminář na téma „Veřejné vysoké školy“, který pořádá Výbor pro vědu, vzdělání, 
kulturu, mládež a tělovýchovu Poslanecké sněmovny Parlamentu ČR dne 26. října 2004 od 10:00 hod.: 
Tuto pozvánku obdrželi doc. Münsterová a doc. Zbořil. Pozvánka byla rozeslána účastníkem hnutí 
„Týden neklidu“ z UK J. Votrubcem bez oslovení a uvedení adresáta na E-mailu. Vzhledem k této 
nejasnosti doc. Zbořil zašle dotaz na poslance Bartoše se žádostí o přesné informace o této akci 
a dotazem na oficiální pozvání z PS PČR. Na základě těchto informací zváží, zda se semináře spolu 
s doc. Münsterovou zúčastní. Dále doc. Münsterová přednesla informace týkající se činnosti hnutí 
„Týden neklidu“, které získala z titulu své funkce místopředsedkyně RVŠ a členové AS VUT 
diskutovali o setkání zástupců akademických obcí, které se konalo v Praze dne 24. 6. 2004 (iniciátorem 
akce byl Týden neklidu). M. Sovíková informovala o svém vystoupení na této akci.  
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 Doc. Zbořil upozornil na chybné ustanovení v novém znění Studijního a zkušebního řádu VUT, který 
již MŠMT zaregistrovalo. Tuto záležitost bude řešit LK AS VUT ve spolupráci s prorektorem Švecem. 
 M. Sovíková upozornila na problémy studentů, které mají v souvislosti s přestěhováním FP do nově 
zrekonstruovaného Integrovaného objektu VUT. Stížnosti jsou zejména na vysoké ceny v bufetu 
a v kavárně pro studenty a na prodej všech druhů alkoholu v areálu fakulty.   
 Ing. Hanušová požádala rektora Vrbku, aby vzhledem k nemoci kvestora Pěnčíka jmenoval jeho 
zástupce pro jednání s EK AS VUT.  
 Ing. Švec pozval členy AS VUT na 4. ročník celostátní konference studentů vysokých škol „Současná 
úloha a postavení studentů na vysokých školách“ na téma „Co počít s Boloňou?“, která se bude konat 
ve dnech  2. – 3. 12. 2004 v Centru VUT v Brně. Pozvánka bude Přílohou č. 1 k zápisu.  
 Dr. Lepková informovala o úspěšném zahájení akademického roku 2004/2005 na CESA, kde skončil 
elektronický zápis do TV - zapsalo se celkem 7 133 studentů a tím se i zvedl počet výukových skupin.  
Pro prezenční zápis je k dispozici ještě 300 míst (kursy zimní, výcvikové), dále je ještě zapsáno 950 
studentů do volnočasových aktivit, kde si studenti připlácí. Pracovníci CESA s povděkem kvitují plán 
vedení školy postavit sportovní halu. 

 
 

 
Příští zasedání AS VUT se bude konat v úterý dne 9. listopadu  2004 v 9:00 hodin 

v zasedací místnosti rektora VUT v Brně, Antonínská 1.  
 
 
 
 
 
 
 
 
           Ing.  Jaroslav Švec, v. r.                                                    Doc. Ing. František Zbořil, CSc., v. r. 
předseda Studentské komory AS VUT                                                 předseda AS VUT v Brně 
 
 
 
 
Zapsala: Jarmila Cardová 
 
 
Příloha: 

1. Pozvánka na 4. celostátní konferenci studentů vysokých škol „Současná úloha a postavení studentů na 
vysokých školách“ 
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